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Așadar, în prima par-
te a discuțiilor deschise 
de Adriana Stoica, inspec-
tor școlar general - ISJ Il-
fov, invitații au vorbit des-
pre menținerea unui cli-
mat de siguranță școlară în 
unitățile de învățământ din 
județul Ilfov, precum și în 
proximitatea acestora, dar 
și despre reducerea eveni-
mentelor negative în me-
diul școlar preuniversitar. 
Legat de sintagma ”proxi-
mitate șco lară”, reprezen-
tantul Fe de rației Sindicate-
lor din Educație ”Spiru Ha-
ret”, Ștefan Militaru, a pre-
cizat că ar fi de recoman-
dat stabilirea cu exactita-
te a acestei proximități și, 
dacă acum, aceasta este 
cumva însușită la circa 200 
m în jurul școlilor, distanța 
să scadă la circa 50 m, arie 
care să fie în răspunderea 
unităților de învățământ. 
Bălan Alexandru, î/ad-
junct al șefului IPJ Ilfov, 
Ionuț Harbuz, șeful Birou-
lui Siguranță Școlară și Că-
tălina Gavrilă - Comparti-
mentul Analiză și Preve-
nirea Criminalității din ca-
drul IPJ Ilfov au transmis 

celor prezenți că siguranța 
școlară reprezintă un 
obiectiv prioritar pentru 
polițiștii ilfoveni, aceștia 
punând un accent deose-
bit pe parteneriatul poliție-
școală, asigurând cadre-
le didactice, părinții și ele-
vii de tot sprijinul necesar. 
Polițiștii au punctat aspec-
te privind paza și accesul 
persoanelor în unitățile de 
învățământ, insistând pe 
obligativitatea existenței 
registrului de evidență a 
persoanelor care solici-
tă să intre în incinta unei 
școli, pe implicarea profe-
sorilor, dar și a membri-
lor comitetelor de părinți 
și elevi, astfel încât, pre-
venirea faptelor de natură 
penală și contravențională 
în unitățile de învățământ 
și reducerea numărului 
situațiilor problematice în 
care sunt implicați elevii să 
fie realizabile pe toată pe-
rioada școlară.

Atenție la paza 
școlilor!

Bălan Alexandru a fă-
cut referire, în acest con-

text, la 84 de infracțiuni 
de natură penală înregis-
trate de la începutul aces-
tui an școlar, în Ilfov, din-
tre care 76 în interiorul 
unităților de învățământ, 
iar restul în zonele adia-
cente acestora. ”Din pă-
cate, unele dintre aces-
te fapte puteau fi preve-
nite. De aceea, asigura-
rea pazei școlilor este un 
subiect foarte important. 
Apreciez că aproape ori-
cine poate să intre  într-o 
unitate de învățământ, iar 
acest lucru nu trebuie să 
se întâmple. Agenții de 
pază vor fi verificați în le-
gătură cu existența regis-
trului de evidență și chiar 
legat de posibilul consum 
de alcool. Polițiștii sunt 
prezenți cât se poate de 
mult în zona școlilor, în-
să nu putem acoperi to-
tul. Așa că, agenții de pa-
ză trebuie să știe că au 
obligația de a suna la 112 
dacă semnalează proble-
me. La fel, conducerile 
școlilor, diriginții - dacă se 
confruntă cu situații ne-
potrivite - să zicem că au 
intrat în școală 2-3 per-

soane care nu au ce că-
uta acolo. Există unități 
de învățământ care nu au 
plan de pază și vă rog să 
rezolvați această situație. 
Neluarea măsurilor cores-
punzătoare atunci când 
sunt situații-problemă în-
curajează producerea al-
tora, pe viitor. Au fost 
cazuri când polițiștii au 
aflat ultimii despre anu-
mite probleme, despre 
agresiuni, spre exemplu, 
am fost informați de că-
tre unitățile medicale, nu 
de școală, atunci când 
au fost incidente în ca-
re elevii au ajuns la spi-
tal. Așadar, recomand o 
comunicare mai eficien-
tă a grupurilor de acțiune 
antiviolență constituite 
în toate unitățile școlare 
cu personalitate juridi-
că din cadre didactice, 
polițiști, părinți și elevi. 
La noi veți găsi mereu 
implicare. Avem resurse 
să documentăm anumite 
situații, dar trebuie să fim 
informați”, a precizat Bă-
lan Alexandru. Iar Ionuț 
Harbuz a completat spu-
nând că, de la începutul 

acestui an școlar au avut 
loc sute de activități in-
formativ-preventive în 
școli, legate de violență, 
 bullying, cyberbullying, 
răspundere penală a mi-
norilor privind consumul 
substanțelor interzise și 
educația rutieră, având 
ca beneficiari aproxima-
tiv 22.500 de elevi și ca-
dre didactice, și a amin-
tit de cele două campanii 
derulate în parteneriat cu 
ISJ Ilfov și CJRAE Ilfov - 
„Tu știi ce consecințe pot 
avea faptele tale? Fii in-
format, alege inspirat!” și 
„Fii asertiv, nu agresiv!”.

O luptă continuă 
cu tentația 
consumului de 
droguri

În continuare, Adri-
ana Matei, reprezentan-
tul Agenției Naționale An-
tidrog, a prezentat echi-
pa CPECA Ilfov, a vorbit 
despre planul teritorial de 
acțiune și despre comite-
tele locale în componența 
cărora trebuie să exis-
te și reprezentanții ANA, 

precum și despre aspec-
te referitoare la modul de 
recunoaștere a unei per-
soane care a consumat 
substanțe interzise, unde 
pot apela profesorii și cum 
să acționeze în cazul în ca-
re au suspiciuni privind un 
minor, care a consumat 
substanțe psihoactive. S-a 
amintit despre proiectul 
 ”Safe space”, proiect gra-
tuit și confidențial - care 
se adresează elevilor care 
consumă droguri sau ca-
re prezintă risc ridicat de 
consum. Și este important 
de menționat aici că, prin 
apelarea numărului de te-
lefon 0752.79.16.47 sau 
a liniei Telefonului Copilu-
lui - 116.111, minorii care 
au întrebări legate de con-
sumul de substanțe psi-
hotrope sau au nevoie de 
sprijin de specialitate vor 
găsi o soluție la proble-
mele cu care se confrun-
tă. Specialiștii ANA se ocu-
pă de informarea legată 
de prevenirea consumu-
lui de droguri; consilierea 
psihologică și/sau socială, 
în scopul renunțării la con-
sumul de droguri și atinge-

rii unui echilibru în planul 
sănătății fizice și psihice; 
dobândirea abilităților de 
gestionare a situațiilor di-
ficile, prevenirea recăderi-
lor și reinserția socială; in-
formarea asupra riscurilor, 
a efectelor substanțelor, a 
legislației și oferirea de al-
ternative în scopul evitării 
sau amânării consumului; 
consilierea familiei pen-
tru îmbunătățirea climatu-
lui, a comunicării și a rela-
țiilor între părinți și copii; 
grupuri de sprijin pentru 
părinții care au copii con-
sumatori de droguri și au 
nevoie să vorbească des-
pre problemelor lor, îm-
preună cu alți părinți ca-
re se află în această situa-
ție. ”Dacă urmăm pașii din 
lege, putem preveni esca-
ladarea fenomentului și a 
evenimentelor neplăcute”, 
a comentat Adriana Ma-
tei. Aceasta a menționat 
și Programul de Asistență 
Integrată Obregia, care 

oferă în cadrul Centrului 
de Asistență Integrată în 
Adicții Obregia - servicii de 
asistență medicală, psiho-
logică și socială consuma-
torilor de droguri atât le-
gale, cât și ilegale, inclusiv 
consum de alcool, pentru 
sectoarele 3 și 4 ale Capi-
talei și pentru județele Il-
fov și Giurgiu. Echipa de 
specialiști de aici este una 
multidisciplinară și asigură 
un lanț terapeutic complex 
începând cu procesul de 
evaluare și integrare într-
un program terapeutic.

În completarea ce-
lor de mai sus, Monica 
Geambașu, reprezentan-
tul CJRAE Ilfov, a adău-
gat că numărul consilie-
rilor școlari din unitățile 
de învățământ ilfovene a 
crescut cu 40 de la începu-
tul acestui an școlar, însă 
mai este nevoie de perso-
nal, dat fiind numărul ma-
re de elevi din unele școli 
ilfovene. Printre atribuțiile 

consilierilor școlari sunt și 
acelea de a oferi informa-
re pentru cadrele didacti-
ce, elevi, părinți sau alți 
membri ai comunității, dar 
și servicii de consiliere și 
prevenire a delincvenței 
și predelincvenței juveni-
le și, de aceea, consilierii 
școlari trebuie să fie foar-
te bine pregătiți.

Ilfov, fără erori la 
simularea EN la 
clasa a VIII-a

În partea a doua a 
discuțiilor, conducerea ISJ 
Ilfov a punctat derula-
rea, în această perioadă, 
a simulărilor examenelor 
naționale de evaluare la 
clasa a VIII-a și bacalaurat. 
Adriana Stoica a mulțumit 
cadrelor didactice ilfovene 
implicate în supraveghe-
re și corectare, premiera în 
acest an fiind scanarea lu-
crărilor și corectarea digi-
talizată a acestora. ”Ați dat 

dovadă de organizare și ați 
făcut față fără probleme. 
Mare atenție și la vară, la 
examene. Citiți subiectele 
cu atenție, nu lăsați acest 
lucru în sarcina informati-
cienilor. Atenție la scanare 
și atenție la corectat! Era 
vorba de 45-50 de lucrări 
de corectat/profesor, dar, 
pentru că în alte județe nu 
au mers cum trebuie lucru-
rile și nu s-au organizat cu 
un număr potrivit de eva-
luatori raportat la numărul 
lor de elevi, avem situații 
la noi, cu 70 de lucrări de 
corectat la un profesor. Și, 
după cum știm, acum es-
te vorba despre muncă vo-
luntară. De aceea, cei ca-
re s-au implicat acum vor 
fi primii pe listele din vară, 
când munca lor va fi și re-
compensată. Avem o săp-
tămână de vacanță, pen-
tru a realiza statistica re-
zultatelor. Veți programa 
întâlnirile cu părinții și ele-
vii, pentru analiză. Urmea-

ză simularea examenului 
de bacalaureat și sper să 
nu avem nici aici niciun fel 
de probleme”, a spus Adri-
ana Stoica. Iar Cristina Pe-
tre Ghiță, inspector școlar 
general adjunct a adăugat, 
de asemenea, că județul 
Ilfov este menționat pe 
harta națională ca județul 
fără erori la simularea EN 
2024, iar simularea exa-
mentului de bacalaurat, 
care va avea loc în perioa-
da 4-7 martie 2024, se va 
desfășura în 21 de centre 
de examen din Ilfov. ”Co-
rectarea digitalizată a lu-
crărilor reprezintă o evalu-
are mult mai obiectivă de-
cât era înainte. 99% sun-
tem siguri că nu mai exis-
tă noțiunea de fraudă. La 
examene, vom prioritiza 
pentru corectură profesori 
evaluatori experți, apoi, 
dacă este nevoie, vom ex-
tinde”, a adăugat Cristi-
na Petre Ghiță. Inspec-
torul școlar s-a mai refe-

rit, tot pentru această pe-
rioadă, la desfășurarea 
etapelor județene ale di-
feritelor concursuri și/sau 
olimpiade, la continuarea 
proiectului ”Excelență în 
educație”, prin care sunt 
recompensați cu premii în 
bani profesorii și elevii care 
au obținut rezultate deose-
bite la competițiile școlare 
de excelență. Cristina Pe-
tre Ghiță i-a îndemnat pe 
elevi și profesori să urmă-
rească site-ul ISJ Ilfov de 
unde pot afla detalii despre 
concursurile organizate cu 
sau fără finanțare de la Mi-
nisterul Educației și a încu-
rajat participarea, Inspec-
toratul Școlar Județean Il-
fov fiind un susținător de-
clarat al acestora.

Sprijin pentru 
orientare școlară 
sau profesională

Monica Geambașu a 
completat, în partea a do-
ua a discuțiilor, informații 
legate de proiectul unic la 
nivel național privind coo-
perarea dintre județul Ilfov 
- prin Consiliul Județean, 
Facultatea de Psihologie, 
ISJ Ilfov și CJRAE Ilfov - în 
vederea organizării și pro-
movării orientării și consi-
lierii vocaționale ale ele-
vilor din clasele a VII-a și 
a VIII-a din școlile gene-
rale de pe raza județului. 
Astfel, în această primă-
vară, elevii din clasele a 
VII-a vor primi chestiona-
re privind opțiunile școlare 
și profesionale, specialiștii 
CJRAE vor analiza aceste 
date, vor discuta cu profe-
sorii, elevii și părinții, vor 
urmări împreună oferta 
educațională și îi vor ghida 
pe aceștia din urmă în lu-
area deciziei adecvate pri-
vind traseul școlar/profesi-
onal potrivit, iar în luna oc-
tombrie, la început de cla-
sa a VIII-a, aceeași elevi 
vor avea mai bine contu-
rate aptitudinile, opțiunile 
școlare și profesionale, vor 
cunoaște mai bine ce-și 
doresc să facă la finaliza-
rea ciclului gimnazial.
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Educaţia şi siguranţa elevilor, în analiza ISJ IlfovJudețul Ilfov, fără erori 
la simularea Evaluării 
Naționale

 Polițiștii ilfoveni și specialiștii antidrog atrag atenția că doar o 
comunicare eficiență a lor cu elevii, părinții, cadrele didactice și 

conducerile unităților de învățământ, precum și respectarea dispozițiilor 
legale din domeniu, pot să prevină și/sau să reducă fenomene precum 
violența școlară sau consumul de droguri în incinta sau în proximitatea 

școlilor și liceelor

La sediul Casei de Cultură ”Doamna 
Chiajna” a avut loc, săptămâna trecută, 
întâlnirea periodică a directorilor unităților 
de învățământ de stat și private din 
Ilfov cu inspectorii școlari și conducerea 
Inspectoratului Școlar Județean (ISJ) 
Ilfov. Au fost invitați să participe și 
reprezentanți ai Inspectoratului de 
Poliție Județean (IPJ) Ilfov, Biroului 
Siguranță Școlară și Compartimentului 
de Analiză și Prevenirea Criminalității, 
dar și reprezentanți ai Agenției Naționale 
Antidrog (ANA), Centrului de Prevenire, 
Evaluare și Consiliere Antidrog (CPECA) 
Ilfov. Au mai fost în sală reprezentanți 
ai Centrului Județean de Resurse și 
Asistență Educațională (CJRAE) Ilfov, dar și 
ai sindicatelor din învățământ.

Carmen ISTRATE
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